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感谢您对SNEC (2021) PV POWER CONFERENCE的支持！请将填写完的演讲嘉宾表格电子版（中英文，将被收录大会资料中）于2021年3月15日前发送至SNEC (2020) PV POWER CONFERENCE组委会秘书处。
为确保会议现场秩序，所有演讲嘉宾请于2021年5月10日前提交现场演讲文稿（幻灯片数量在15页以内），组委会不接受任何以保密为借口的延迟或推脱，因为所有的演讲内容应为可公开信息。此后演讲文稿若有修改，演讲嘉宾需携带该文稿至现场注册处更新。SNEC大会组委会在此郑重承诺，我们不会在任何情况下以任何方式在会议之前公开任何提交上来的材料。
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	蒋京娜
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	职务

Position
	研发工程师

R&D engineer
	

	公司

Company
	英利能源（中国）有限公司
YingLi Energy (China) Co., Ltd.
	


	现场联系电话

Mobile for On –site Contact
	152-3048-6982

	E-mail
	jingna.jiang@yingli.com

	个人简介

Personal Brief Introduction
	研究方向：高效光伏组件技术；
2013-2021, 研究高效晶硅组件技术，光伏材料与技术国家重点实验室   英利能源（中国）有限公司；
Research Area: Research of high performance photovoltaic module technology;

Brief introduction of your research experience:

2013-2019, Reserch of crystalline silicon PV module technology, State Key Laboratory of Photovoltaic Materials and Technology, YingLi Energy (china) Co., Ltd

	请“(”您的议题范畴
	( 创新光伏概念

( 太阳能电池与辅料
( 薄膜
( 钙钛矿
( 光伏制造技术
( 市场发展趋势与障碍

( 石墨烯
	( 光伏系统平衡部件
( 分布式光伏发电与光电建筑一体化
( 漂浮太阳能系统
( 光伏电站智能运维及并网

( 能源互联网

( 储能技术与应用
( 其他：(请详述：         )


	演讲题目

Speech Title
	间隙反光膜对双面发电组件性能影响研究
Investigation of performance for bifacial solar modules using light reflective film



	摘要/演讲概要

Abstract/Brief Introduction of the Speech
	间隙反光膜可提高光伏组件中电池片间隙光利用率，减少光学损失。本文从反光膜材料基本性能、组件功率提升和可靠性方面进行研究。实验结果表明，与常规双玻组件相比，间隙反光膜可实现约2%的功率提升；反光膜双玻组件较网格背板组件双面率提升约1.5%。同时，通过对反光膜组件在老化测试后的外观及功率进行评估，反光膜组件可满足组件可靠性要求。

It is well established that using light reflective film is an efficient way to  improve light utilization of cell gap and reduce optical losses. In this work, we have investigated the basic properties of light reflective film, power improvement and the reliability effect on bifacial module. The simulation and experimental results agree to a good extent and they show that the power output of bifacial module with light reflective film increases to about 2% than bifacial module without light reflective film. The power rate of the front side and backside of bifacial module with light reflective film increases to about 1.5%  compared with other similar technology. Furthermore, the appearance and electrical performance shows that solar module using light reflective film can meet the reliability requirements after aging tests. 




第1页，共2页

[image: image2.jpg]